
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 17. januar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 647

Er ministeren enig i, at det er korrekt tolket af Rigspolitiet og en legitim grund til ikke at

fortælle offentligheden om sagen, som fremgår af udtalelserne fra Anders Frandsen fra

Rigspolitiets topledelse: "Vi prøver altid at orientere i videst mulige omfang. Men det er

rigtigt, at vi ikke selv sendte en pressemeddelelse ud i denne sag. Vi var i et forløb, hvor

vi orienterede forsvarsadvokaterne om sagen, så vi sørgede for, at det blev offentligt

kendt ad den vej. I lyset af, at det var i valgkampsforløbet, valgte vi, at gøre det på den

måde” og "Der ligger en almindelig forpligtigelse til også i forhold til væsentlige admini-

strative beslutninger at udvise tilbageholdenhed", jf. artiklen ”Politiet: Derfor gik vi uden

om pressen” fra Politiken den 28. november 2019?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Bang Henriksen
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